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[Texte]
cohesive group. Can you give me any idea how many 
people are not leaving this area to go to the Montreal 
area?
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Mr. Winegard: I do not know that I have any kind of 
final number. We know that there are several who have 
said that they would prefer to stay in the Ottawa region. 
What we are doing, and certainly led by the president of 
the agency, is to put a number of things in place to 
familiarize people with the area of Montreal. For 
example, we have a relocation newsletter that is going out 
informing people on a regular basis how things are 
progressing. There is a consultative committee with 
representatives on it from all groups within the agency in 
terms of how this move could come about. We have said, 
and we certainly will follow through, that people who 
transfer will be dealt with generously, with everything at 
our disposal in terms of the Public Service.

Mrs. Gaffney: So you are saying that to date you have 
not had any resignations. Is that what you are telling me.

Mr. Winegard: No. We have had several indications 
from people who have said they do not wish to move wit 
the agency.

Mrs. Gaffney: And how does that affect the program'.’
Mr. Winegard: Fortunately, there are others who are 

very anxious to join the program. I think as long as you 
have an exciting program you will be able to fin peop 
who are anxious to sign on to that program. There is n 
question when you lose good and senior people tha you 
have to work very hard to make sure that they are 
replaced by the appropriate level.

Mrs. Gaffney: How many scientific positions^would you 
deem there are to be filled at this point in time.

Mr. Winegard: From resignations?
Mrs. Gaffney: From resignations or new positions.
Dr. Lindberg: During the last six I™)"**'* 

approximately a dozen people have left the various g P 
that are associated with the agency, and we obvious y 
to fill those positions. Three of our programs had m 
works major expansions—the space station program, 
RADARSAT program, and the astronaut program 
so we are in the process of recruiting a significant nu 
°f new employees to fill the expanded nee s 
Program offices. We have already been out to advertise , , 
about 11 positions, and over the next 6 mont s, 
say we will probably advertise for something more in 
50 more program management people and scientis s. 
ts a planned major expansion, but it coinci es wi 
announcement of the agency.

Mrs. Gaffney: I have just one quick question if * 
ff is very short. It is directed to the minister a y 
t0 something he responded to Madam abou . 

statement was. and I quote, “the labs will not mo

[Traduction]
me dire combien de scientifiques refusent de quitter la 
région pour aller à Montréal?

M. Winegard: Je ne pense pas que nous ayons encore 
fait ce calcul mais plusieurs ont déjà dit qu'ils 
préféreraient rester dans la région d'Ottawa. Sous la 
houlette du président de l'agence, nous avons prévu des 
façons de familiariser les gens avec la région de Montréal. 
Par exemple, nous publions un bulletin sur le 
déplacement pour renseigner régulièrement les effectifs 
sur l’évolution de la situation. Il existe un comité 
consultatif au siège des représentants de chaque groupe en 
préparation du déménagement. Nous avons annoncé, et 
nous tiendrons parole, que ceux qui accepteront d'être 
mutés auraient droit à des conditions généreuses avec 
toutes les possibilités qu'offre la fonction publique.

Mme Gaffney: Autrement dit, jusqu’à présent personne 
n’a démissionné, n’est-ce pas?

M. Winegard: Non. Toutefois plusieurs nous ont 
signalé qu'ils ne souhaitaient pas déménager avec l'agence.

Mme Gaffney: Comment le programme s'en ressent-il?
M. Winegard: Heureusement, il y a beaucoup de gens 

qui brûlent d'envie de se joindre à l’équipe. Dans la 
mesure où le programme est emballant, il n'est pas 
difficile de trouver des gens qui brûlent d’envie d’y 
participer. Cela dit, il est indéniable que si l’on perd des 
éléments compétents et chevronnés, il faut faire un effort 
considérable pour garantir leur remplacement par des 
sujets équivalents.

Mme Gaffney: Combien de postes de scientifiques y a-t- 
il à combler actuellement?

M. Winegard: A cause des démissions?
M. Gaffney: Cela et les nouveaux postes.
M. Lindberg: Au cours des six derniers mois, une 

douzaine de personnes environ ont quitté les divers 
groupes qui forment l’agence et par conséquent il nous 
faut les remplacer. Trois de nos programmes ont subi un 
élargissement important, le programme de la station 
spatiale, le programme RADARSAT, et le programme 
astronautique si bien que nous sommes en train de 
recruter un assez garnd nombre d'employés pour 
répondre aux besoins administratifs accrus. Nous avons 
déjà fait de la publicité pour onze postes et d’ici six mois, 
nous annoncerons sans doute 50 autres postes de cadres et 
de scientifiques. Il s’agit d’un élargissement considérable 
mais qui ne fait que coïncider avec l’annonce de l’agence.

Mme Gaffney: Une dernière brève question. Elle est 
très brève. Je voudrais revenir à une réponse que le 
ministre a donné à Madame. Vous avez dit et je cite «les 
laboratoires ne seront pas déplacés tant que nous n’aurons


